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 Protokół z obrad 

XXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Miedzichowo odbytej w dniu  

26 sierpnia 2021 roku o godzinie 12.00 w sali OSP w Miedzichowie. 

 

Otwarcia sesji o godz. 12.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Tadeusz 

Kolecki, który powitał wszystkich zaproszonych gości, sołtysów oraz radnych w/g listy 

obecności  (listy stanowią załącznik do protokołu, lista obecności wygenerowana z systemu 

DSSS Vote stanowi załącznik nr 1 i 2. Na ogólną liczbę 15 radnych na sesji obecnych było 

13 radnych, wobec czego Rada może podejmować prawomocne uchwały.  

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przez Radę przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za” 

bez odczytania (załącznik nr 3).  

 

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, który przedstawia się 

następująco: 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe (otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie 

protokołu z obrad poprzedniej sesji). 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej, a zwłaszcza z wykonywania uchwał 

rady. 

4. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany nazwy i nadania 

Statutu Sołectwu Łęczno-Toczeń. 

5. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Jabłonka Stara, gm. Miedzichowo. 

6. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie poboru w drodze inkasa 

podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych oraz określenia 

wysokości wynagrodzenia za ich pobór. 

7. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miedzichowo. 

8. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Miedzichowo na 2021 rok. 

9. Bieżące sprawy Rady. 

10. Wolne wnioski i informacje. 

11. Odpowiedzi na interpelacje. 

12. Zakończenie. 

 

 

Ad.2 porządku obrad: Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Pan Tadeusz Kolecki: poinformował, że do biura rady nie wpłynęła 

żadna interpelacja ani zapytanie, spytał czy ktoś na sesji chce złożyć takową. Z uwagi na ich 

brak przystąpił do realizacji punktu następnego. 
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Ad. 3 porządku obrad: Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej, a zwłaszcza z 

wykonywania uchwał Rady. 

Przewodniczący poprosił Wójta Gminy Miedzichowo Pana Stanisława Piechotę o 

przedstawienie informacji. 

Wójt powyższe informacje przedstawił w formie multimedialnej, natomiast forma papierowa 

stanowi załącznik do protokołu. 

Radny R. Stasiak – pytanie odnośnie ścieżki rowerowej przez Bolewice, czy projekt jest 

gotowy? Bo pojawił się problem, bo Ci mieszkańcy co są nad szosą są zbulwersowani, 

ponieważ grunt, który ma iść pod tą ścieżkę mocno wchodzi w ich teren. 

Wójt – wykonawcą jest GDDKiA i oni będą bezpośrednio zwracać się do mieszkańców o 

wyrażenie zgody, jeżeli nie wyrażą zgody to nikt im tego nie zajmie. 

Radny I. Borowy – rozmawiał z Panem Pilarczykiem i to wynika ze specustawy, oni będą 

wywłaszczeni z tych gruntów i nie będą mieli nic do gadania. 

Radny P. Tramowski – remont gminy – są różne komentarze mieszkańców. Jaki jest koszt 

całkowity inwestycji? 

Skarbnik – ok 1 mln 100 tys.  

Radny P. Tramowski – może warto by umieścić jakąś tablicę informacyjną, bo to jest centrum 

Miedzichowa, na czym to polega i jakie będą efekty. 

Czy na inne budynki publiczne np. szkoła w Miedzichowie można będzie uzyskać takie 

dofinansowanie? 

Wójt – tak, jeżeli będziemy mieli opracowaną dokumentację, będziemy wnioskować o środki 

na ten cel. 

Radny R. Poturnicki – remont w urzędzie gminy, który się odbywa, uwaga, aby wymienić 

terakotę na jednolitą. 

Radny K. Kowalczyk – wydał Pan 32 decyzje o zabudowie, to znaczy, że pozytywne? Prośba 

o informację ile w tych 32 decyzjach było pozytywnych a ile negatywnych i ile dla samej wsi 

Bolewice a ile dla reszty miejscowości w gminie. 

Ad. 4. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany nazwy i nadania 

Statutu Sołectwu Łęczno-Toczeń. 

 

Przewodniczący T. Kolecki odczytał paragraf pierwszy projektu uchwały po czym 

powiedział, że otwiera dyskusję i zapytał czy ktoś pragnie zabrać głos. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poprosił o opinię komisji. 

 

Przewodniczący posiedzenia komisji Radny P. Tramowski powiedział, że wszystkie projekty 



3 
 

uchwał przedstawione na komisjach zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została podjęta 13 głosami „za” i 

zarejestrowana pod Nr XXIV/225/2021 – załącznik nr 4. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Jabłonka Stara, gm. Miedzichowo. 

 

Przewodniczący poinformował, że był to punkt, który był szeroko omawiany na posiedzeniu 

komisji, było kilkanaście pytań, Pan Wójt wyjaśniał, zawsze jest tak, że jeżeli jest jakieś 

przekształcenie, plan miejscowy zawsze sąsiedzi są powiadamiani odnośnie tego planu. 

Jeżeli chodzi  o procedurę, wpłynęły uwagi do tego projektu od Państwa Południkiewiczów z 

Jabłonki Starej, Pan Wójt to wyjaśniał i poprosił również Pana Wójta o powtórzenie tego co 

było omawiane na komisji. 

 

Wójt – rzeczywiście wpłynęła uwaga od osób fizycznych i chciałbym się do tego odnieść, ale 

na początku to jest ok 11 ha powierzchni. 

Chciałbym przedstawić uwagi, które pojawiły się w piśmie tych Państwa: 

1. Usytuowanie drogi wewnętrznej zgodnie z projektem zagospodarowania przestrzennego 

doprowadzi do hałasu, który będą generować przejeżdżające obok samochody – nasze 

odniesienie: jest to droga wewnętrzna, której właścicielami są właściciele działki, więc to nie 

jest droga publiczna, więc np. przez informację zasłyszaną w Jabłonce, że Lasy Państwowe 

chcą to wykorzystać i będą wywozić drewno jest nieprawdą. 

2. Przeznaczenie działek, które mają być drogą wewnętrzną spowoduje obniżenie wartości 

tych nieruchomości a przede wszystkim pozbawi ich waloru wypoczynkowego i 

rekreacyjnego z uwagi na zwiększenie ruchu samochodowego – to jest nieprawdą, gdyż 

zmiana stanu prawnego nieruchomości powoduje, że działki idą w górę; 

3. Następna uwaga, że gmina nie dopełniła obowiązku uwzględnienia walorów 

architektonicznych i krajobrazowych, co jest oczywiście również nieprawdą, gdyż urbanista 

po to się pojawiał, żeby zabezpieczyć ten teren, żeby nie pojawiły się inne projekty niż to co 

jest charakterystyczne dla Jabłonki Starej; 

4. Znaczna część drogi stanowi naruszenie własności – ta droga została zaplanowana na 

drodze już wytyczonej w momencie podziału rolnego, została poszerzona przy samym 

wjeździe ze względu na podstawową rzecz – jeżeli sprzedający tą działkę nie da służebności, 

inni nie mieliby dostępu do drogi i stąd poszerzenie; 

 

W związku z powyższym uwagi te były niezasadne i proponuję przyjąć ten miejscowy plan 

zaproponowany przez naszego urbanistę i przez nas. 

 

Chciałem też zaznaczyć, że odbyło się spotkanie z Państwem, którzy złożyli te uwagi, zostało 

wszystko wyjaśnione, Państwo zaakceptowali te wyjaśnienia. 

 

 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma jakieś dodatkowe pytania odnośnie projektu tej 

uchwały? 

 

Radny R. Poturnicki – w jakiej formie Ci Państwo zaakceptowali te wyjaśnienia? 

 

Wójt – ustnie. 
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Przewodniczący powiedział, że przed głosowaniem projektu uchwały trzeba przegłosować 

rozstrzygnięcie do wniesionych uwag – odczytał początek rozstrzygnięcia: 

 
„Rozstrzygnięcie Rady Gminy Miedzichowo o sposobie rozpatrzenia uwag do projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Jabłonka Stara, gm. Miedzichowo. 

 Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 

przestrzennym (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 741 ze zm.) Rada Gminy Miedzichowo rozstrzyga, co 

następuje: 

 Uwagi złożone podczas wyłożenia do publicznego wglądu w dniach od 8 lipca 2021 r. do 

2 sierpnia 2021 r. oraz w okresie ich składania wyznaczonym do dnia 18 sierpnia 2021 r. 

nieuwzględnione przez Wójta Gminy Miedzichowo.” 

Przewodniczący przeszedł do procedury głosowania, ale tradycyjnie przez podniesienie ręki. 

 

Zapytał: kto z Państwa Radnych jest za podjęciem tego rozstrzygnięcia proszę o podniesienie 

ręki do góry. Dziękuję. 

Kto się wstrzymał? 

Kto był przeciwny? 

 

Stwierdził, że rozstrzygnięcie zostało podjęte przez Radę jednogłośnie. 

 

Następnie przystąpił do głosowania nad projektem uchwały, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXIV/226/2021 – załącznik nr 5. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie poboru w drodze inkasa 

podatku rolnego, leśnego i od nieruchomości od osób fizycznych oraz określenia 

wysokości wynagrodzenia za ich pobór. 

 

Przewodniczący powiedział, że tak jak Sekretarz Karolina Łotecka na posiedzeniu komisji 

tłumaczyła, że w jednym sołectwie nastąpiła zmiana na stanowisku sołtysa, a tam są 

wyszczególnieni inkasenci, dlatego jest potrzebna aktualizacja uchwały.  

 

Przewodniczący zapytał czy są jakieś pytania odnośnie projektu tej uchwały? 

 

W związkiem z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXIV/227/2021 – załącznik nr 6. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miedzichowo. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś. 

 

Jeżeli chodzi o zmianę w WPF dokonuję zwiększenia poprawnej kwoty planu dochodów i 

wydatków, które powodują przy zwiększeniu budżetu i powodują zwiększenie deficytu 

budżetu gminy o kwotę 184.686,41 zł. Wynika to z tego, że wprowadziliśmy zadanie 
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„Budowa boiska w Bolewicach” oraz jest zwiększenie w wyniku dotacji, którą otrzymaliśmy 

po stronie dochodów na realizację takich zadań jak: 

- dodatkowe środki promocyjne ws. szczepień przeciwko COVID-19 – kwota 10.000 zł i  

poszczególne środki – kwota 13.000 zł – zwiększenie środków w wyniku wypłaty dodatku 

miesięcznego dla pracowników socjalnych, świadczenia z programu „Wspieraj Seniora” 

kwota 3.868,81 zł i kwota 290.000 zł na pomoc państwa w wychowaniu, tj. tzw. 500+. 

W wyniku wprowadzonych zmian nastąpiło tylko zwiększenie deficytu jak już wspomniałam 

o kwotę taką, jak są proponowane zmiany. 

Przedstawiony projekt budżetu zakładał, że zwiększamy ogólnie budżet o 427.000,00 zł, 

chciałabym żeby było jeszcze zwiększenie po stronie dochodów i wydatków o kwotę 

59.720,00 zł są to zawiadomienia Wojewody na zwiększenie środków na podręczniki dla 

uczniów oraz pomoc społeczna – wypłata świadczeń i składek na ubezpieczenie społeczne. 

Tak się przedstawia zmiana w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania odnośnie projektu tej uchwały? 

 

W związkiem z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXIV/228/2021 – załącznik nr 7. 

 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Miedzichowo na 2021 rok. 

 

Przewodniczący poprosił również o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś. 

 

Proponowana zmiana uchwały budżetowej za 2021 rok – nie będę czytała Państwu, bo to 

otrzymaliście, to są dotacje, które wchodzą po stronie dochodów i wydatków. To co 

podkreśliłam, jakie zadanie spowodowało zwiększenie deficytu budżetu. 

 

Przewodniczący zapytał czy ktoś ma pytania odnośnie projektu tej uchwały? 

 

W związkiem z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała 

została podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XXIV/229/2021 – załącznik nr 8. 

 

 

Ad. 9. Bieżące sprawy rady. 

 

W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu Przewodniczący przeszedł do realizacji 

punktu następnego. 

 

Ad.10. Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny P. Tramowski – dowiedziałem się, że bank w Miedzichowie od września ma być 

czynny tylko 3 dni w tygodniu, czy my jako jeden z najpoważniejszych klientów banku 

dostaliśmy informację o tym, czy wyraziliśmy zgodę, bo tłumaczy się, że nie ma klientów ten 
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bank, a co wejdę to zawsze są klienci i trzeba czekać. Czy nie można negocjować, żeby ten 

bank pracował normalnie? 

Droga na cmentarz – widzę, że jest tam coś robione z płyt, może by Pan Wójt rozwinął ten 

temat? 

Jak wygląda sprawa dokończenia fragmentu ulicy Poznańskiej w Miedzichowie? 

Droga 305 – optowałbym za drogą asfaltową – jak już robić to robić. 

Centrum Miedzichowa po tym Nowym Ładzie, może byśmy przystąpili do wykupienia / 

pozyskania budynku bo byłej restauracji. Następny budynek po GS, ludzie mówią, że tam 

jakieś magazyny się zrobiły, właściciel coś tam magazynuje, nie wiemy co – czy to można 

sprawdzić? 

 

Wójt – jeżeli chodzi o bank zostaliśmy uprzedzeni, zostałem zaproszony na spotkanie z Panią 

Prezes banku, moja propozycja była taka, żeby było codziennie, ale na pół etatu, na to niestety 

nie wyrazili zgody i ostro na tym stanowisku stoją. Będziemy jeszcze rozmawiać. U nas są już 

terminale do płatności, więc dużo osób zaczyna z tego korzystać na bieżąco. 

 

Jeżeli chodzi o centrum Miedzichowa, na pewno będziemy wnioskować do Urzędu 

Marszałkowskiego, tak jak pozyskaliśmy środki na Dymarki Miedzichowskie tak też 

będziemy wnioskować o środki na remont tej stodoły i drogę dojazdową. 

 

Pojawił się też pewien pomysł – chodzi o żłobki, mieliśmy spotkanie z firmą, która 

przygotowuje wnioski, całą procedurę, zadzwonili z prośbą o spotkanie z tego względu, że 

poprawiły się warunki, możemy pozyskać środki na rozbudowę, wyposażenie ale i możemy 

dostać nie na dwa a na trzy lata środki na utrzymanie personelu, na funkcjonowanie tego. 

Chcielibyśmy z tym ruszyć, to by była na przyszły rok dokumentacja, i otwarcie żłobka 

musiałoby nastąpić najpóźniej 1 lutego 2023 roku. Mówimy o budynku po szwalni w 

Bolewicach. Robiliśmy wcześniej zapytanie wśród mieszkańców i było chętnych ponad 70 

osób. Miejsc na 20 osób możemy spróbować, ale to nie przeszkadza, aby w kolejnym roku 

wystąpić o środki na rozbudowę, a działkę mamy gdzie jest targowisko, więc jest gdzie się 

przesunąć. 

Żłobki są potrzebne, myślę, że w Miedzichowie też, a to dofinansowanie daje możliwość 

wykupienia nieruchomości. Koszt tego to ok. 480.000,00 zł. Jeżeli byśmy wystąpili tą formą, 

że byśmy zaproponowali żłobek w Miedzichowie, a tam jest miejsce przygotowane, bo tam 

było przedszkole. Dofinansowanie jest możliwe do 800 tys. zł w zależności ile byłoby dzieci. 

Nawet gdybyśmy otrzymali dotacji 600-700 tys. starczyłoby na wykup, ale żłobek 

musielibyśmy uruchomić i 5 lat musiałby funkcjonować. Na 3 lata otrzymalibyśmy 

dofinansowanie, na pozostały okres musielibyśmy wyłożyć ze swojego budżetu, chyba, że 

będziemy chcieli zwiększyć liczbę dzieci nawet o 3-4 to występujemy o dofinansowanie i 

możemy się starać o dofinansowanie całego personelu, ale to nie jest tak do końca jeszcze 

pewne. 

Rozwiązałoby to problem i świetlicy, mielibyśmy żłobek, salę bankietową, kwestia Państwa 

podejścia, bo albo zabezpieczamy w budżecie – to jest duża kwota bo 480 tys. zł, chyba, że 

zobaczymy co z licytacji będzie. 

 

Radny P. Tramowski – czy my możemy uczestniczyć w licytacji? 
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Skarbnik – musimy mieć uchwałę upoważniającą Wójta do uczestnictwa i nabycia 

nieruchomości. To są dwa odrębne dokumenty.  

Cena jest duża, a bank chciałby to zbyć w pierwszej licytacji. Obciążenie nieruchomości jest 

większe niż cena. 

 

Wójt – teraz kwestia jaką drogą pójść? Rozumiem, że Państwo wyrażacie akceptację – 

mówimy o żłobku w Bolewicach? I o Miedzichowo – czy w tą drogę uderzyć? 

 

Rady P. Tramowski – wszystkie pomysły są dobre, żeby to przejąć i wykorzystać na jakiś cel 

publiczny. 

 

Wójt – tylko wiemy, że żłobek będzie powodował obciążenia. 

 

Radny R. Poturnicki – to zaniechania wieloletnie, bo można to było kupić kiedyś za 120 tys. 

zł. 

 

Radny P. Tramowski – czy to nie można zrobić jeden żłobek filia w Miedzichowie? 

 

Wójt – nie, bo nie będzie dofinansowania. 

Czyli rozumiem, że pozwalacie Państwo na różnego rodzaju działania nabycia tego obiektu? 

Dobrze. 

 

Radny R. Poturnicki – chciałbym nawiązać do Ochotniczej Straży Pożarnej nie tylko w 

Miedzichowie ale i w całej gminie. Nie wiem, czy Państwo wiecie, ale godzina szkoleniowa 

OSP wynosi 7 zł a na szkolenie trzeba poświęcić 3-4 weekendy w zależności od tematyki 

szkolenia. Godzina wyjazdowa działań pożarniczo-gaśniczych wynosi 14 zł, tośmy bodajże 3 

lata temu wywalczyli i teraz mój wniosek jest taki aby się przyjrzeć tym stawkom i żeby 

zrobić uchwałę, żeby to niestety będziemy musieli podnieść, z tego względu, że my mamy 

teraz problemy z naborem młodych ludzi, bo jeżeli rozmawiam z młodzieżą, że mają 4 

weekendy poświęcić za 7 zł na godzinę to nie ma rozmowy dalszej. 14 zł za wyjazdy to jest 

mniej niż połowa, którą można maksymalnie otrzymać, nie będziemy dążyć do maksymalnej, 

bo znamy nasze realia. 

 

Radny R. Stasiak – jak jesteśmy przy sprawie straży pożarnej, to zauważyłem jadąc przez 

Grudną, że na straży pożarnej w Grudnej brakuje liter, odpadły jakiś czas temu i ich nie ma i 

nie zanosi się, że będą. Wygląda to niedbale i źle świadczy o nas. Gmina powinna w jakiś 

sposób pomóc tym strażakom, żeby te litery się pojawiły. 

Druga sprawa – zwracano mi uwagę, że pewne ogródki są tak zarośnięte i wyschnięte w 

Bolewicach, że jak ktoś tam rzuci niedopałek papierosa to będzie pożar. 

Następna sprawa – słyszałam, że Miedzichowo ma dostać wóz strażacki, teraz podobno to się 

odwlecze w czasie, ale następną sprawą jest, że i w Bolewicach przydałby się nowy wóz 

strażacki. 

Kolejna sprawa – sprawa płyt betonowych koło budynku rehabilitacji w Bolewicach, matki 

się skarżą, bo prowadzą tam wózki i te wózki podskakują. 
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Kolejny problem, w Bolewicach przy Nadleśnictwie, gdzie jest przejście dla pieszych, jak się 

zjeżdża z zebry w stronę Nadleśnictwa tam są wysokie krawężniki i jest problem z 

przejazdem z wózkiem. 

Prośba mieszkańców ul. Parkowej – od Pana Ruty do Pana Korbanka, żeby się zorientować 

czy to jest droga gminna.  

Następna sprawa – rowy od wieży do szkoły – po pracach wykonanych przez Starostwo 

podwyższył się grunt i jest problem z wjazdem na pole. 

Kolejna sprawa – jest projekt asfaltu na osiedlu Leśnym i pytanie czy będzie tam 

wprowadzona strefa zamieszkania? 

Następnie – czy sprawa gazu do Miedzichowa jest monitorowana? 

Kolejna rzecz – naprawa drogi przy dojeździe pod lustro na osiedlu Leśnym – dziury się 

porobiły. 

 

Radny K. Kowalczyk – czy gmina skierowała jakieś pisma przejęcia drogi z funduszu ziemi 

w Starym Folwarku i części Szklarka Trzcielska – Stary Folwark do drogi nr 92 – prośba o 

wgląd w te pisma. 

Kolejna sprawa – telekonferencja w Zbąszyniu ws. farm fotowoltaicznych – jest problem na 

naszym terenie z doprowadzeniem do linii wysokiego napięcia. Może byłaby  - oczywiście z 

porozumieniu z Eneą - możliwość zlikwidowania linii średniego napięcia i przenieś ją jako 

linię wysokiego napięcia. 

Podziękowania dla Wójta i Rady za rozsądne stanowisko w sprawie jazu w Rybojadach. Jazy 

będą zakończone w pierwszej połowie 2023 roku. Proponowanych przez nas pieniędzy na 

dofinansowanie nie będziemy musieli dokładać, ale byłoby wskazane aby taką kwotą zasilić 

na terenie gminy coś związanego z regulacją wód. 

 

Radny R. Stasiak – sprawa apelu w sprawie języka nienawiści – prośba o akceptację Rady. 

 

Radny P. Tramowski – poproszę Pana Wójta o uzupełnienie informacji ws. ul. Poznańskiej i 

tej drogi na cmentarz. 

Informacja, że gmina Miedzichowo została objęta strefą czerwoną – Afrykański pomór świń i 

sytuacja hodowców trzody chlewnej jest ciężka. Musimy się zastanowić, co można zrobić, 

żeby tym rolnikom ulżyć. Zbliżają się dożynki, więc przestrzegam przed jakimś hucznym 

świętowaniem, ponieważ sytuacja na wsi nie jest ciekawa. 

 

Wójt – odnośnie drogi Poznańskiej w Miedzichowie cały czas zwracamy się z prośbą do 

ustalenia budżetu, żeby dokończyć tą inwestycję i taką mam zawsze deklarację, że będziemy 

się starali o dofinansowanie na dokończenie tej inwestycji. 

Jeżeli chodzi o drogę na cmentarz mam informację, że inwestycja już jest zrealizowana.  

Jeżeli chodzi o strażaków i wsparcie, to zawsze wspieramy strażaków, ale to są 

stowarzyszenia i pewne zadania są w obrębie ich zadań, jeżeli chodzi o przyczepienie literki, 

bo to wiem, że to było w czynie społecznym robione. 

 

Naczelnik OSP Mateusz Banach – ten temat był już w straży poruszany, literki były 

zakupione z naszych prywatnych pieniędzy straży. My jako stowarzyszenia to wszystkie 

remizy są nam użyczone do podejmowania działań statutowych. I teraz nie możemy też 



9 
 

wszystkich zadań, które wykonujemy zrzucać na samorząd, dlatego pewne czynności 

podejmujemy z tych pieniędzy, które jak tutaj Pan Radny Poturnicki powiedział, to są 

pieniądze za akcje ratowniczo-gaśnicze czy też za szkolenia. Większa część z tych pieniędzy 

zostaje u nas w jednostkach i z tych właśnie pieniędzy zakupujemy czy to właśnie jakieś 

literki czy inne rzeczy, które są nam potrzebne na bieżące działanie jednostki, dlatego nie jest 

w naszym interesie żeby strażnica wyglądała źle, to literki zostały zamówione, to nie jest tak 

łatwo je dorobić teraz, bo były robione X lat temu przy budowie tego całego kompleksu, teraz 

żeby znaleźć taki materiał, z którego są zrobione te literki, żeby ta literka pasowała do reszty, 

to nie jest tak że pojedziemy i kupimy, także ta firma która to wykonywała już nie istnieje, 

poprosiliśmy inną firmę o wycenę. Jak tylko będziemy mieli te koszty, literka zostanie 

zamówiona i założona. 

 

Wójt – jeżeli chodzi o wóz strażacki, to nie jest zapomniany temat, jest propozycja, że 

możemy otrzymać 400 tys. zł o które już wnioskowaliśmy, ale to jest 800 tys. zł, więc 

musimy się zastanowić, bo z budżetu musielibyśmy dołożyć minimum 60 tys. zł maksimum 

120 tys. zł, jeżeli takie możliwości finansowe będą to oczywiście to uzupełnimy. 

 

Radny R. Poturnicki – mam nadzieję, że jeżeli ten samochód będzie kosztował jednak te 920 

tys. zł to nie odmówimy. Chciałem się jeszcze odnieść do tego co nadmieniałem wcześniej, 

czyli uposażenia za wyjazdy i szkolenia – nasza propozycja to jest podwyżka o 3 zł/godzinę 

do szkolenia i 5 zł/godzinę do wyjazdu. 

 

Wójt – projekt uchwały zostanie przygotowany na następna sesję i to Państwo zdecydują. 

Następna sprawa, prosił bym o krótką informację nt. scalania gruntów jaki był odzew od 

właścicieli nieruchomości. Przypominam, że taki dopływ gotówki może się już nie 

powtórzyć, mówimy o ok. 12-13 mln zł dla jednej miejscowości na infrastrukturę drogową, 

wodną, na podział działek. 

 

Radny P. Tramowski – uczucia są mieszane, ja wiem, że to powinno być korzystne dla 

rolników, ale rolnicy mi zadają pytanie jak to będzie z tą wymianą gruntów. No myślę, że 

trzeba tłumaczyć rolnikom. Rolnik jest z całym szacunkiem osobą konserwatywną i trudno 

czasami powiedzieć, żeby oddał swoje pole i wziął gdzie indziej. 

 

Wójt – ile wniosków otrzymali Państwo Radni zwrotnie? 

 

Radna G. Todwen – kilka ok. 10 szt. 

 

Radna B. Matys – ja miałam dość dużo zwrotnych, nie pamiętam ile, młodzi rolnicy byli na 

tak, na nie raczej starsi. 

 

Wójt – chciałbym zaproponować jeszcze spotkanie dla właścicieli tych nieruchomości we 

wrześniu, żeby z nimi jeszcze rozmawiać. Przyjedzie również przedstawiciel geodezji z 

Urzędu Marszałkowskiego. 
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Radny P. Tramowski – może by iść początkowo w kierunku, że początkowo scalić wszystkie 

działki danego rolnika, które ma obok siebie w jedną a dopiero potem iść na zamiany.  

 

Wójt – tylko jest sytuacja taka, że albo przystępujemy albo nie. 

 

Radny R. Stasiak – ja ze swojej strony chciałem powiedzieć o tym scalaniu gruntów miałem 

27 zgłoszeń, ok ¼ osób się zdeklarowała, zrobiłem sprawozdanie, które przekazałem 

Przewodniczącemu Rady Gminy, natomiast typowi rolnicy to nie byli zainteresowani, bo 

argument był właściwie jeden że dostaną gorszą klasę ziemi niż mają. Rolnicy mieszają 

scalenie z komasacją, a komasacja źle się kojarzy. 

Druga rzecz, cały czas wracam do tego apelu o języku nienawiści. 

 

Wójt – wracam do sprawy zamiany dróg Nadleśnictwo – gmina, tutaj uchwała nie będzie 

potrzebna, a stanowisko Rady i akceptacja tych działań. 

 

Radny K. Kowalczyk – ja jestem za tym od tylu lat, żeby usiąść z Nadleśnictwem i się 

dogadać. 

 

Wójt – to może przegłosujmy stanowisko dotyczące zamiany tych dróg, czy iść w tym 

kierunku. 

 

Przewodniczący przystąpił do procedury głosowania i zapytał: kto jest za propozycją 

przedstawioną przez Pana Wójta, ażeby iść w tym kierunku? 

 

Kto jest za? – 12 głosów „za”. 

Kto jest przeciwny? – 0 głosy „przeciw” 

Kto się wstrzymał? – 1 głos „wstrzymujący”. 

 

Przewodniczący stwierdził, że propozycja Pana Wójta odnośnie zamiany dróg z 

Nadleśnictwem została przegłosowana na TAK. 

 

Wójt – jeszcze jedna sprawa bez procedury głosowania, ale chodzi o ścieżkę rowerową 305, 

bo musielibyśmy zabezpieczać środki finansowe w planach na przyszły rok, czy w tym 

kierunku też możemy działać? 

 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś pytania odnośnie ścieżki rowerowej, Pan Wójt 

wyjaśniał to na posiedzeniu komisji dosyć obszernie. 

 

W związku z brakiem pytań zapytał, kto z Państwa Radnych jest za tym, aby w tym kierunku 

iść, proszę o podniesienie ręki do góry. 

 

Kto jest za? – jednogłośnie 13 głosów „za”. 

Kto jest przeciwny? – 0 głosów „przeciw”. 

Kto się wstrzymał? – 0 głosów „wstrzymujących się”. 
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Przewodniczący poruszył jeszcze temat scalania gruntów w Bolewicach, bo Radni z Bolewic 

są zorientowani doskonale, każdy z Radnych miał wytyczony swój rejon wg okręgów 

wyborczych, i każdemu rolnikowi dostarczał informację, jakie są korzyści z tego, jak to 

będzie przebiegało. Były problemy np. tego typu, że żona jest na miejscu, mąż pracuje za 

granicą, n a muszą porozmawiać na ten temat no i nie ma odpowiedzi do dzisiaj, ktoś 

wyjechał na wakacje nie ma komu przekazać…itd. Jeżeli chodzi o informację, to każdy z 

Radnych chodził na ile to było możliwe i tłumaczył. 

 

Wójt – rzeczywiście problem rolników i sytuacja w jakiej się znaleźliśmy, jest trudna, ale siłą 

rzeczy dożynki są organizowane jako element tradycji, także 11 września te dożynki 

organizujemy i chciałbym uwzględnić jeden punkt, ponieważ będzie tam terenowy punkt 

szczepień przy okazji i będzie można skorzystać szczepionką jednodawkową. 

 

Ad.11. Odpowiedzi na interpelacje. 

 

Przewodniczący poinformował, że z uwagi na brak interpelacji przechodzi do realizacji 

punktu następnego porządku obrad. 

 

Radny R. Stasiak przypomniał jeszcze, aby wrócić do sprawy jego apelu. 

 

Radny R. Poturnicki – uważa, że język nienawiści jest zawsze zły. 

 

Przewodniczący zaproponował, aby przejść do tradycyjnego głosowania ws. apelu w sprawie 

języka nienawiści. 

Zapytał, kto z Państwa Radnych jest za uruchomieniem procedury przesłania w odpowiednie 

miejsce tego apelu proszę o podniesienie ręki do góry. 

 

Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Miedzichowo wyraża zgodę na przesłanie tego 

apelu do odpowiednich miejsc. 

 

Sekretarz K. Łotecka – zaproponowała aby Radny R. Stasiak określił do jakich miejsc ma być 

przesłany ten apel. 

  

Radny R. Stasiak – do czołowych redakcji prasy, do episkopatu, ministrów, Prezydenta itd. 

 

Sekretarz K. Łotecka poprosiła Radnego Stasiaka o dostarczenie do Urzędu Gminy listy 

miejsc, do których ma być przesłany ten apel. 

 

Wójt – powiedział, że Stowarzyszenie Gmin i Powiatów Wielkopolskich wystąpiło o poparcie 

ws. ustanowienia 27 grudnia świętem państwowym, myśmy to poparli oczywiście i na 

początku września delegacja samorządowców wybiera się na spotkanie z Panem 

Prezydentem, żeby z jego poparcia to święto zostało ustanowione. 

 

 

Ad.12. Zakończenie. 
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Przewodniczący Rady Pan T. Kolecki stwierdził, że wobec wyczerpania porządku obrad 

zamyka obrady XXIV zwyczajnej sesji Rady Gminy Miedzichowo o godz. 13.57. 

 

Protokołowała: A. Kowala 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

          

         /-/ Tadeusz Kolecki 


